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PROCES VERBAL 

al ședinței Autorității Teritoriale de Ordine Publică de pe lângă      

Consiliul General al Municipiului București                                              

din data de 23 noiembrie 2023, ora 10:00 

 

Ședința a avut loc la sediul Primăriei Municipiului București, B-dul 

Regina Elisabeta nr. 47, sector 5, etaj 3, la care au participat 13 membri 

ai Autorității Teritoriale de Ordine Publică București (6 fizic și 7 online). 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bună dimineața! Vă mulțumesc pentru participare, suntem toți 

membrii prezenți, mai puțin reprezentantul Poliției Locale a Municipiului 

București, acesta nu a fost validat pentru că nu s-a ținut ședința Consiliului 

General, și, de asemenea, mai este domnul consilier general Constantin 

Hazarian care o să ni se alăture pe parcurs. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

 Domnul președinte, mă auziți?  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, vă aud acum, domnul Moraru, vă rog! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Înțeleg că nu avem un șef al Poliției Locale a Municipiului București, 

dar mă îndoiesc că Poliția Locală este paralizată pentru că șeful, nu am 

înțeles: și-a dat demisia, a fost dat afară, nu vreau să discut pe subiectul 

ăsta, dar vă garantez că procedural cineva conduce acea instituție 

interimar, și acea persoană interimară cred că ar fi trebuit să reprezinte 

Poliția Locală în ATOP, părerea mea, deși dacă nu se clarifică până data 

viitoare, poate discutați să vină cine este acum la comandă.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, eu mă refeream formal nu avem membru din partea Poliției 

Locale a Municipiului București, cred că dumneavoastră faceți referire să 

vină ca invitat cineva ca să ne poată răspunde la unele întrebări. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Exact!  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok! O să țin cont pentru data viitoare de acest lucru, dar, 

deocamdată vă spuneam din punct de vedere al membrilor care trebuie 

să fie desemnați formal.  

V-am comunicat, ieri ordinea de zi, îmi cer scuze că a fost așa din 

scurt, au fost câteva zile mai complicate pentru mine ca să pot realiza 

această ordine de zi, și am dori să discutăm despre riscurile cu impact în 

planul ordinii publice, e un subiect de actualitate, dar acum cu atât mai 

mult cu cât de la Ministerul Afacerilor Interne ni s-a transmis o adresă prin 

care ne rugau să luăm în discuție aceste riscuri și să le transmitem ce 

concluzii avem la nivelul ATOP. În acest sens, am transmis către Direcția 

Generală de Poliție a Municipiului București, Direcția Generală de 

Jandarmi a Municipiului București, ISUBIF, Poliția Locală a Municipiului 

București o solicitare să ne comunice din punctul lor de vedere care sunt 

acele riscuri, ne-au răspuns, v-am transmis adresele respective, și în 

această dimineața pentru a fi mai ușor de urmărit cu ajutorul secretariatului 

am pus la punct și o centralizare astfel încât să putem vedea mai ușor 

riscurile, și aici îmi doresc să putem discuta în primul rând din punctul de 

vedere al consilierilor generali, al reprezentanților comunității, care sunt 

riscurile din punctul dumneavoastră de vedere, să vedem după aceea 
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dacă sunt prinse, și în ce fel de către instituțiile care au atribuții în acest 

sens. 

La punctul doi, am mai discutat despre exercițiile de prevenire la 

riscul de incendiu și modul de comportament și de acțiune în cazul 

producerii unor situații de urgență, care se fac în cadrul școlilor din 

Municipiul București, în acest sens am descoperit că există un Protocol 

încheiat între ISUBIF și Inspectoratul Școlar al Municipiului București, l-

am primit, mulțumesc domnului Precup că ni l-a transmis, și aș vrea să 

discutăm puțin pe marginea lui, poate sunt niște propuneri de îmbunătățire 

a acestuia, rezultate din activitate practică, din cum văd părinți, cum văd 

elevii, cum se întâmplă concret aceste exerciții astfel încât să aibă un 

rezultat cât mai concret și mai palpabil. 

După aceea aș vrea să aud sugestiile dumneavoastră cu privire la 

Planul Strategic anual pe anul 2024, am avut o discuție cu domnul Moraru 

în acest sens, și aș dori să reia dumnealui să audă și ceilalți membri, dacă 

este de acord, și să vedem și ce alte sugestii sunt ca să putem pregăti un 

plan mai bun decât cel pe care l-am avut în 2023, și în 2022. 

Și nu în ultimul rând la solicitarea domnului consilier Hazarian, sper 

să ni se alăture, dacă nu, cred că oricum putem să purtăm discuția și în 

absența dumnealui despre situațiile care au fost create în planul ordinii 

publice odată cu reabilitarea Podului Grant, știm că este o lucrare 

importantă care o să dureze o perioadă destul de lungă de timp, și care a 

avut un impact cel puțin asupra circulației autovehiculelor în zona Giulești, 

Bucureștii Noi, și în toată zona adiacentă Podului Grant.  

Dacă sunt și alte propuneri din partea dumneavoastră pentru 

ordinea de zi? Nu sunt! O să întreb doar dacă este cineva împotrivă, sau 

se abține la această ordine de zi, pentru a putea vedea numărul de voturi 

și să putem intra efectiv pe punctele de pe ordinea de zi. 
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Se abține cineva? Este vreun vot împotrivă? Ok! Vă mulțumesc, 

aprobată în unanimitate! 

Începem cu discuțiile asupra riscurilor cu impact în planul ordinii și 

siguranței publice, și înainte efectiv să discutăm despre ele și să dau 

cuvântul consilierilor, reprezentanților comunității care doresc să spună 

ceva, aș dori dacă sunt de acord domnii directori, să spună câteva cuvinte 

despre material și despre care consideră dumnealor că sunt cele mai 

importante riscuri și cum ar trebui să fie gestionate, sau unde ar mai avea 

nevoie de sprijin. Oricine dintre dumneavoastră care dorește să înceapă, 

vă rog frumos! 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Bună dimineața, domnule președinte! În câteva cuvinte aș vrea să 

vă explic provocările pe care le avem noi în spațiul public pe timpul 

manifestărilor publice, și după aceea dacă domnul chestor Berechet, sau 

domnul Precup doresc să facă completări nu este nicio problemă. În 

Capitală de câțiva ani avem un control destul de bun asupra procesului de 

avizare, de securizare a evenimentelor din spațiul public, cu alte cuvinte 

structurile MAI au o colaborare foarte bună cu membrii Comisiei de avizare 

din cadrul Primăriei Generale, potrivit Legii nr. 60/1991 toate evenimentele 

care se declară la Primărie sunt analizate de către membrii comisiei din 

care facem și noi parte cu reprezentanți, se stabilesc detalii cu 

organizatorii, iar apoi intră în procesul de planificare pentru măsuri de 

securitate. Acum, trebuie să facem o distincție între evenimentele din 

spațiul public: unele sunt supuse declarării prealabile potrivit Legii nr. 

60/1991, altele nu sunt supuse declarării prealabile, dar organizatorul unei 

asemenea activități, cum ar fi: religioase, cultural-artistice, și chiar unele 

sportive, în situația în care anticipează riscuri pe timpul acelor evenimente 

sunt obligați, nu să declare la Primărie evenimentul respectiv, ci să solicite 
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sprijin de specialitate Primăriei, Jandarmeriei și Poliției. Acest proces a 

intrat într-o normalitate în Capitală, mai sunt situații în care avem de 

exemplu concerte, festivaluri pentru care organizatorii nu conștientizează 

obligația din lege, și nu reușesc să înțeleagă, sau nu acceptă posibilitatea 

producerii unor incidente pe timpul acestui eveniment. Concret, în această 

seară, ca să mă fac bine înțeles avem un concert Delia la Mall Sun Plaza, 

organizat de către conducerea mall-ului în contextul deschiderii luminilor 

pentru Crăciun, am aflat de acest eveniment aseară, un eveniment cu cel 

puțin 2.000 de participanți, inclusiv cu consum de băuturi alcoolice la fața 

locului, organizat pe platoul din fața mall-ului Sun Plaza, există riscul ca 

participanții să iasă și în carosabil din cauza spațiului îngust, acest 

organizator necunoscând prevederile legale, obligația de a solicita sprijinul  

Jandarmeriei, Poliției și Primăriei, l-a făcut pur și simplu de capul lui, că 

altă explicație nu am, l-a planificat pentru această seară. Noi, aflând din 

mediul online, am luat legătura cu organizatorul, i-am dat și notificare 

scrisă pe această temă, și vom dispune din oficiu măsuri de ordine publică 

împreună cu cei de la Poliție, și cu cei de la ISU. Dar, aflând aseară de 

acest eveniment, vă dați seama că astăzi colegii mei peste celelalte 

misiuni, peste alte activități planificate pentru astăzi și pentru zilele 

următoare, trebuie să facă o ședință de cooperare, trebuie să meargă la 

fața locului să facă o recunoaștere, și așa mai departe. Pot să spun că 

aceste încălcări, sau nu neapărat încălcări, aceste omisiuni de organizare 

nu mai sunt frecvente cum erau până acum doi ani și ceva, pentru că noi 

am reușit, de asemenea Poliția și ISU, am reușit să comunicăm către 

organizatori, către Primării nevoia de a conlucra, sau de a ne transmite din 

timp intenția organizării unui astfel de eveniment. Revin, este vorba de 

situațiile în care organizatorii nu sunt obligați să declare la Primărie pentru 

tot ce înseamnă adunări publice de protest: marșuri, mitinguri și așa mai 

departe, situația funcționează destul de bine pe tot ce înseamnă declarare, 
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încheiere Protocol, planificare activități de securitate, nu am avut incidente 

în ultima perioadă, riscurile pe care noi le-am prezentat în material sunt 

cele pe care noi le-am avut de fiecare dată, și noi, Poliția, ISU și celelalte 

structuri abilitate ale MAI, inclusiv, vă spun deschis, e normal, e firesc, 

atunci când este cazul implicăm și Serviciul Român de Informații pe 

analiza riscurilor pe care le identificăm pentru fiecare adunare publică, noi 

stabilim măsuri de securitate care să diminueze aceste riscuri sau chiar 

să le anuleze. În ceea ce privește manifestările sportive, ne confruntăm în 

continuare cu o provocare deosebită din partea galeriilor de suporteri, în 

ceea ce privește în primul rând, introducerea și folosirea în afara cadrului 

legal a unor cantități însemnate de materiale pirotehnice, care sunt în 

afara cadrului legal, inclusiv achiziția, depozitarea și mai ales folosirea lor, 

acestea se fac fără folosirea cadrului legal în vigoare. Sunt foarte multe 

sancțiuni pe care noi le-am aplicat unor suporteri, unor asociații sportive 

de suporteri pe această temă, legislația în schimb este destul de confuză, 

în sensul că unele fapte pe acest aspect, pe pirotehnice sunt încadrate ca 

și contravenție, altele sunt infracțiuni, avem o problemă din punctul de 

vedere al finalității judiciare pe acest act normativ, și noi am propus 

Ministerului de Interne amendarea Legii 126, act normativ care 

reglementează acest domeniu de activitate al materialelor explozive în 

general, în sensul de a înăsprii și de a clarifica faptele pe care anumiți 

suporteri le comit pe această linie. Tot legat de manifestările sportive mai 

avem provocări în ceea ce privește incidentele de tulburare a ordinii 

publice, și chiar ultrajele, adică violențe împotriva forțelor de ordine, totuși 

în ultimul an din analiza pe care am efectuat-o au scăzut considerabil 

aceste incidente cu violență, există în continuare aceste riscuri pe timpul 

derby-urilor cu miză, de exemplu avem duminică Dinamo – FCSB, un meci 

cu miză și un derby tradițional în capitală, dar de fiecare dată la fiecare 

eveniment noi analizăm riscurile și stabilim dispozitive împreună cu colegii 
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de la Poliție, colegii de la ISU, astfel încât să diminuăm sau chiar să 

anulăm astfel de riscuri. O particularitate ar fi în ultima vreme, după data 

de 07 octombrie 2023 când a avut loc acel atac terorist în Israel, au apărut 

și în București manifestări publice, vorbim atât de comunitatea evreiască, 

cât și de comunitate palestiniană, pentru aceste evenimente ținând cont 

de sensibilitatea contextului internațional, noi ne-am adaptat măsurile, 

avem o relaționare foarte apropiată și deschisă cu organizatorii, încă o 

dată atât cu comunitatea evreiască, cât și cu comunitatea palestiniană, 

am găsit înțelegere din partea acestor comunități, vă spun deschis, ca și 

națiune dacă vreți, putem să ne considerăm norocoși că nu avem pe 

timpul acestor evenimente persoane care să aibă reacții extreme așa cum 

se întâmplă în alte capitale europene. Nu avem riscuri identificate, nu 

există persoane din datele noastre și ale partenerilor despre persoane în 

aceste comunități care ar putea să producă incidente grave. Au fost mici 

incidente cu persoane care au încercat să vină la aceste activități cu 

petarde, fumigene, unii dintre ei care dacă ar fi fost folosite la o asemenea 

manifestare ar fi putut crea panică și dezordine, am reușit să 

preîntâmpinăm aceste manifestări, aceste incidente cu măsuri de control 

serios în zona de desfășurarea a evenimentelor, în mare cam asta am vrut 

să vă prezint față de material, una peste alta la acest moment în capitală 

riscurile legate de evenimentele din spațiul public au fost bine gestionate, 

și nu anticipăm apariția unor incidente grave în planul ordinii și siguranței 

publice. Mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc pentru prezentare! Din ce ați spus, am reținut pe partea 

de organizare a adunărilor publice că este necesară o mai bună informare 

a organizatorilor cu privire la atribuțiile pe care le au în organizare, văd că 

ne-ați spus în partea a doua a materialului care sunt obligațiile și măsurile, 
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și cred că ce putem să facem este o comunicare către asociațiile care 

reprezintă acești organizatori, sau alte entități care au legătură cu cei care 

organizează adunări publice pentru a le aminti și a-i ruga să disemineze 

către aceștia obligațiile, astfel încât să se evite astfel de situații pe care le-

ați avut și măcar să fiți anunțați mai din timp cu privire la evenimente.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Măsurile trebuie să fie și pentru ordine publică și pentru situații de 

urgență în același material, ar fi foarte bine, pentru că noi le trimitem la 

organizatori când ne fac solicitări, le trimitem niște măsuri pe care trebuie 

să le implementeze în situația organizării unor astfel de evenimente, și 

important e ca măsurile să fie comune, o să vorbesc cu domnul general și 

o să facem niște măsuri comune.  

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Iertați-mă, noi facem asemenea prelucrări, instruiri cu organizatorii 

și în cadrul comisiei de avizare, noi îi informăm acolo, pe loc, pe cei care 

se prezintă la comisie, ce obligații au și așa mai departe, deși trebuie să 

plecăm de la principiul că fiecare dintre noi trebuie să cunoaștem legea 

care se aplică sau care are impact pe un anumit eveniment pe care îl 

facem noi, pe care ni-l asumăm ca și organizator, noi avem pe site-ul 

nostru baza legală pentru evenimentul din spațiul public, nu ar fi rău să 

facem o informare poate și pe site-ul ATOP, poate sunt persoane care se 

uită acolo, pe site-ul Primăriei Generale tot ce însemnă obligații legate de 

evenimentele din spațiul public, niciodată nu o să reușim să ajungem la 

fiecare organizator cu aceste instruiri, dar orice demers este constructiv și 

este de bun augur.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc! Dacă nu sunt intervenții în acest moment, domnul 

Precup sau domnul Berechet dacă doriți discutați un pic despre materialul 

pe care ni l-ați trimis. 

Domnul colonel Irinel Precup 

O să mă refer la ceea ce a spus și domnul general, că împreună noi 

stabilim niște măsuri, chiar avem instruiri comune, la noi pe domeniul 

situațiilor de urgență cel mai periculos ar fi să zicem, o situație în care ar 

izbucni un incendiu, și cutremurul ar fi important, dar pe incendiu trebuie 

să fim foarte atenți la ceea ce se folosește la aceste manifestări. Sunt 

manifestări care folosesc, de exemplu, efecte pirotehnice și acolo avem o 

problemă destul de complexă. De asemenea, sunt evenimente care se 

desfășoară în locuri închise, în interiorul unor clădiri mari, de exemplu se 

încearcă organizarea unor târguri de Crăciun în cadrul unor clădiri închise, 

cum este de exemplu la hala Laminor, dacă știți. 

Domnul președinte Andrei Rigu  

Da, știu sunt la curent că acum se pregătește organizarea. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Problema este de exemplu, dacă acolo vrei să faci alte construcții, 

construcții care sunt făcute din lemn și care reprezintă un pericol de 

incendiu destul de ridicat e destul de complicat să faci astfel de 

evenimente în astfel de locuri și atunci apar probleme care pot să 

degenereze în situații de urgență cu urmări destul de complexe. Dar, în 

principiu noi facem verificări acolo. O să trimitem acolo inspecția de 

prevenire pentru a vedea care este soluția în așa fel încât populația care 

participă la evenimentul respectiv să nu aibă nicio problemă din punctul 

acesta de vedere. Colaborarea, în principal, activitățile acestea sunt 
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coordonate de către Direcția de Jandarmi, noi suntem parteneri și chiar 

înainte de activități colaborăm și suntem într-o permanentă legătură în așa 

fel încât activitățile să se desfășoare în condiții normale. Lucruri punctuale 

nu aș vrea să le discutăm pentru că sunt multe de spus, măsurile sunt 

variate și destul de complexe. Mulțumesc! 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Dacă îmi permiteți încă o completare! Poate e important legat de ce 

spunea domnul colonel Precup, într-adevăr tot ce înseamnă gestionarea 

măsurilor de securitate pe evenimente din spațiu public și cu public 

numeros, și îmi cer scuze pentru repetarea cuvântului, sunt gestionate de 

către Jandarmeria Capitalei conform legii, cu sprijinul Poliției Capitalei și 

cu sprijinul ISUBIF, și nu numai, avem și alte autorități care lucrează cu 

noi integrat, avem Prefectura care tot timpul ne este alături pe 

evenimentele impuse de lege pe manifestări publice, pe meciuri cu grad 

ridicat de risc, avem SABIF-ul - ambulanța, avem firme de securitate de 

pază, organizatori, și așa mai departe, care sunt constrânși, obligați de 

lege să conlucreze cu noi pentru stabilirea unui set de măsuri de securitate 

la fiecare eveniment din spațiul public, repet, în capitală nu avem o fractură 

de cooperare și colaborare între instituții pe acest eveniment, toate 

autoritățile statului sunt conștiente plecând de la Primărie, Prefectură, 

terminând cu Jandarmeria Capitalei, există un mecanism de cooperare și 

colaborare pe planificarea și securizarea acestor evenimente, problemele 

pe care într-adevăr le avem, sunt legate de organizatori care nu își cunosc 

obligațiile legale, sunt de rea credință și le refuză, dar noi le dăm 

sancționare, mai sunt pentru concerte, festivaluri – locații improprii pe care 

așa cum spunea domnul Precup, noi avem o informație cum că locația nu 

ar avea avize, autorizații, sau este improprie pentru concerte sau 

festivaluri cu sute sau mii de oameni, noi conlucrăm cu Poliția Capitalei, 
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cu ISUBIF și dispunem comisii de specialitate care merg acolo verifică, 

sancționează sau chiar suspendă activitățile, am avut situații în care am 

avut un concert într-o hală undeva în Griviței unde am suspendat 

activitatea concertului, organizatorul a fost obligat să returneze biletele 

înapoi și așa mai departe. Sunt situații și de acest gen, nu multe, sunt 

cazuri izolate, dar încercăm prin toate mijloacele în limitele prevederilor 

legale pe care le avem, să constrângem sau să explicăm, să consiliem 

organizatorii de astfel de evenimente să își respecte obligațiile legale.  

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Tot în contextul celor transmise de colegul meu, domnul Stegăroiu, 

da, Jandarmeria este principala instituție responsabilă pentru tot ce 

înseamnă manifestații publice, cred că cel mai bine a subliniat faptul că 

mecanismul este cel care ne ajută să depășim orice eveniment, faptul că 

există ședințe pregătitoare, ședințe în care stabilim responsabilitățile, 

faptul că pentru ce înseamnă manifestație publică în București există un 

Centru de comandă unde gestionăm aproape toate problemele și situațiile 

apărute. Pe parte de Poliție, riscurile majore ar fi în zona rutieră unde 

evident apar ambuteiajele pe fondul numărului mare de autoturisme aflate 

în municipiul București, arterele care nu permit o defluire din zona 

aglomerată, evident la pachet intră atunci când depășim și intrăm în zona 

infracționalității, și atunci va trebui să intervenim noi pe tot ce înseamnă 

conflicte spontane, fapte antisociale, furturi sau alt gen de fapte, tot ce 

înseamnă zonă aglomerată. Consider că mecanismul este foarte bine pus 

la punct pe tot ce ține de orice manifestație publică în Municipiul București. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc! Pe partea de manifestări publice, doar la acestea v-ați 

referit ca riscuri pe care le-ați identificat în material? Doar voiam să-mi 

clarific dacă acestea sunt cele pe care le-ați avut în vedere. Ne spuneți 
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aici, între 01 ianuarie – 31 octombrie 2023 au fost un număr de 1.382 de 

manifestații publice, pe lângă evenimentele care intră în comisia comună 

cu Primăria Capitalei, văd că sunt menționate și vizitele demnitarilor 

străini, activități sportive, religioase, examene școlare, evenimente 

cultural-artistice. 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Domnul președinte, zilnic analizăm orice activitate, zilnic facem 

lucrul acesta în ședințele pe care le desfășor la nivelul Poliției Capitalei, 

cele mai multe informații le obțin de la domnul general Stegăroiu, discutăm 

tocmai pentru a putea preveni, pentru a fi prezenți, că vorbim de zona 

unităților de învățământ, că vorbim de vizite oficiale, toate aceste activități 

sunt dezbătute în cadrul ședințelor pe care le port zilnic cu tot ce înseamnă 

comanda Poliției Capitalei. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok! În ceea ce privește soluțiile tehnice optime, măsurile pentru 

prevenirea pătrunderii neautorizate în spațiile unde se desfășoară diverse 

evenimente, există un necesar care lipsește în momentul de față, din 

punctul dumneavoastră de vedere al organizării evenimentelor, aveți 

nevoie de mai multe dispozitive de blocarea a accesului sau aveți niște 

propuneri care să îmbunătățească modalitatea de folosire a acestora? 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Noi am făcut eforturi și am achiziționat dispozitive de blocare, tocmai 

pentru a diminua sau chiar elimina riscurile de atacuri teroriste folosind 

mașini capcană așa cum s-a întâmplat în alte capitale europene, Primăria 

Capitalei a făcut de asemenea eforturi și a înțeles nevoia de a utiliza 

anumite dispozitive pentru blocarea unor mijloace auto la evenimentele 

din spațiul public, vă dau un exemplu la târgul de Crăciun care se 
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desfășoară pe o durată foarte mare de timp, zilnic, și unde se adună un 

număr mare de persoane seară de seară, organizatorii, Primăria Generală 

și celelalte Primării de sector au înțeles și au achiziționat mobilier stradal 

pe care îl folosesc și îl pun împrejurul zonei de desfășurare a unui târg de 

Crăciun, de exemplu, în Piața Constituției, dacă observați în spatele 

gardului sunt acele glastre mari de flori cu pământ care au o greutate mare 

și care nu pot fi mutate de o mașină, dacă vine o mașină capcană se 

lovește și rămâne acolo. În plus, acolo unde infrastructura rutieră permite, 

noi folosim dispozitivele noastre care se numesc autoblock, care nu este 

foarte estetic, îl folosim în zonele care nu sunt foarte vizibile, l-am folosit 

și pe Calea Victorie pentru că nu am avut alte soluții tehnice, și mai avem 

acele dispozitive ANTIRAM tip PITAGONE, am cumpărat și putem acoperi 

la ora aceasta o distanță de 250 de metri în lățime, adică mai multe drumuri 

publice, sprijinim organizatorii cu aceste dispozitive pentru că noi suntem 

responsabili pentru coordonarea acestor evenimente din punct de vedere 

al securității, dar nu putem acoperi toate zonele și este obligația 

organizatorului să-și ia măsuri din acest punct de vedere, dar pe spațiul 

public noi venim cu aceste dispozitive suplimentare tocmai pentru a 

diminua aceste riscuri. Legat de târgul de Crăciun, cred că e bine să fac o 

remarcă, luni va fi o ședință de cooperare cu Primăria Generală și 

Primăriile de sector care fac aceste evenimente tocmai pentru a stabili 

toate măsurile de securitate necesare, inclusiv din punct de vedere al 

evacuării, pentru că să ținem cont, sunt anumite locații cum ar fi Parcul 

Moghioroș, pe lac, și sunt riscuri dacă apare un eveniment pe lac să nu 

putem evacua publicul, din istoric, noi am avut acolo și 15.000 de 

participanți într-o singură seară, vă imaginați că dacă are o singură intrare 

și ieșire că s-a întâmplat să fie o greșeală anul trecut: intrarea era și ieșire, 

am modificat anul acesta, sper să rezolvăm din timp aceste situații. Acum, 

să revin la întrebarea dumneavoastră, da, dacă am putea găsi ceva 
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fonduri să putem cumpăra astfel de dispozitive ar fi ideal, noi, 

Jandarmeria, inclusiv Poliția Capitalei, Primăria Capitalei am avea nevoie 

de asemenea dispozitive, trebuie să ne mai gândim și să planificăm pentru 

anul următor achiziția unor asemenea dispozitive. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Avem nevoie de niște sugestii de la dumneavoastră pentru că știți 

situația operativă din teren,  unde ar fi necesare, ce fel de dispozitive, dacă 

se poate să ne faceți o informare ca să avem pe baza a ce să discutăm, 

ar fi foarte bine. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Categoric! Noi și cu Poliția Rutieră am putea să vă dăm câteva 

sugestii, inclusiv cu caracteristicile tehnico-tactice a acestor dispozitive. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, și apropo de aceste dispozitive și modalitatea în care se asigură 

accesul/blocarea accesului, știu că într-o vreme, cred că încă se mai 

întâmplă, se foloseau și mașinile Poliției, se puneau la capătul unei străzi 

și blocau accesul, câteodată și mașini de la Pompieri, problema pe care o 

văd eu aici este că se blochează acea persoană care nu își mai 

îndeplinește celelalte atribuții.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Problema este dată de două aspecte aici: evacuarea persoanelor și 

evacuarea medicală sau de urgență. Câteodată trebuie să introduc 

ambulanța și să scot persoana care are o problemă gravă, de exemplu 

stop cardiac, ca să ajungă cât mai repede la o unitate spitalicească, în 

momentul respectiv poate nu are acces ambulanța în interior și este destul 

de complicat, de aceea trebuie să vedem aceste probleme în două planuri: 

planul evacuării populației, și al doilea plan al evacuării de urgență chiar 
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cu echipaj medical auto cu o ambulanță de la SABIF, sau pe situația mai 

deosebită o ambulanță de la SMURD. Cam aceasta este problematica și 

trebuie să vedem cum facem aceste dispozitive cât să putem să avem și 

acces rapid către pacienții care au probleme deosebite.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Eram curios, dacă de când Primăria Capitalei a achiziționat acele 

jardiniere, la nivelul Poliției Capitalei nu au mai fost blocați atât de mulți 

agenți pentru respectivul eveniment, dacă s-a văzut o îmbunătățire. 

Domnul chestor Bogdan Berechet  

Cu siguranță s-a simțit această îmbunătățire, în mare parte blocajele 

erau gestionate de Poliția Locală, dar întotdeauna mergem pe 

eficientizarea muncii față de orice resursă umană și a nu bloca un polițist, 

evident sunt foarte buni acolo unde accesul pentru riverani trebuie făcut, 

practic în zona respectivă, sau dacă apar situații de urgență unde la fel ar 

trebui să existe acel polițist care să mute sau nu mașina, dar vorbeam de 

strict de zonele și de aleea principală de Calea Victoriei, intrările principale 

unde s-a reușit și se poate trece cu o mașină, mai greoi, dar se poate trece 

printre acele jardiniere betonate pentru flori, ceea ce pentru noi a fost în 

regulă, mai mult decât atât anul acesta ne-am stabilit, și am făcut un punct 

de comandă la nivelul Poliției Capitalei prin care să urmărim și tot ce 

înseamnă activitatea pe proiectul „Străzi deschise”, astfel încât să putem 

monitoriza atunci când apar situații neprevăzute.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Dacă se poate să treacă o mașină printre jardiniere, practic nu își 

mai îndeplinesc scopul, nu? 
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Domnul chestor Bogdan Berechet  

Nu va exista o asemenea situație dacă nu există o mașină de 

pompieri, de ambulanță sau de poliție, pentru că cineva va vedea și va 

anunța, iar ca să faci pasul acesta va lua ceva timp, nu este simplu.   

Domnul colonel Irinel Precup  

Să continui ideea domnului chestor trebuie o evacuare rapidă și auto 

în situația în care apare o situație de urgență, de aceea trebuie cumva să 

avem și un culoar pe unde să scoatem rapid o persoană de acolo, se 

întâmplă multe lucruri, noi am avut o situație de exemplu și la Arena 

Națională în care unei persoane i s-a făcut rău și a trebuit să o extragem 

urgent pentru că avea probleme cardiace, adică nu poți rezolva pe loc, 

problema trebuie rezolvată undeva într-un spital, poate are nevoie de un 

stent și atunci există numai câteva spitale, și e vorba de șase ore în care 

poate fi făcută această intervenție, și atunci trebuie să ajungi la timp cu 

pacientul, dacă noi îl scoatem în 5-7 ore de acolo, vă dați seama că e 

problemă, trebuie să îmbinăm „safely” cu partea de ordine publică. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Cu siguranță, dar mă gândeam că unele accese sunt stabilite fix în 

scopul acesta, să se poată realiza evacuarea rapid, și altele unde nu este 

nevoie, se pun aceste jardiniere și nu poate trece nicio mașină de poliție, 

decât cu mare greutate ca să își îndeplinească scopul. Dacă din partea 

colegilor dorește cineva să ia cuvântul, raportat la ce au spus colegii de la 

Poliție, Jandarmerie, ISUBIF sau pe alte subiecte legate de riscuri? Până 

se hotărăsc colegii, nu am identificat sau poate nu am văzut eu bine: unde 

putem să încadrăm riscul pe care îl avem de ceva vreme cu privire la 

traficul și consumul de droguri, și mai exact cu prezența dependenților și 

consumatorilor de droguri mai ales în zona centrală a orașului, poate nu 

este un risc la fel de mare ca un incendiu, violență stradală sau altele pe 
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care le-ați menționat în listă, dar în momentul de față e perceput ca un risc 

de către populație, și aș dori să știu cum poate fi gestionat mai bine din 

punctul dumneavoastră de vedere. 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Pe parte de tot ceea ce înseamnă consum și trafic de droguri avem 

un departament și o direcție specializată pe combatere, pe ce ține de 

menținerea ordinii publice în zona centrală a Municipiului București, am 

avut anul acesta de câteva zeci de ori activități ample desfășurate punctual 

pe zona centrală pentru a-i identifica, pentru a-i sancționa. Apar probleme 

care duc în zona legislativă, de modificare și de a reuși pe partea aceasta, 

noi îi legitimăm, îi amprentăm, îi știm, îi luăm, îi aducem și le dăm drumul. 

Am încercat varianta de ai duce cu ajutorul Ministerului Transporturilor 

către locuințele de domiciliu, am încercat să-i ducem la secțiile de la 

periferia capitalei, revin în zona centrală pentru că acolo apar ONG-urile 

care vin în ajutorul lor, acolo apar tot felul de asociații, acolo apare 

cetățeanul, deși eu transmit să nu fie încurajată cerșetoria, de acolo 

primește cât să treacă de la o zi la alta și își procură acele prafuri legale 

pentru că acelea dau cea mai mare dependență, și pe care și le pot 

permite cu 7 – 10 lei plicul. Riscurile ar trebui analizate și prin prisma 

faptului, că așa cum bine știți încă de acum un an, un an și jumătate am 

început acea campanie majoră pe punctele roșii de interes și unde existau 

„cuibarele” acelea de consumatori, de unde am reușit să-i evacuăm. Avem 

și acum dosare penale pentru că am făcut abuzuri, în iarna trecută, cu 

ajutorul DISTRIGAZ și ENEL le-am întrerupt furnizarea de servicii. Practic, 

le-am închis zona unde stăteau și i-am scos în stradă. Am avut probleme 

în zona Alba Iulia, atâta timp cât am stabilit niște zone speciale, am adus 

mai multe forțe, ne-am concentrat pe zona centrală, lăsând cumva 

periferiile mai descoperite, însă, i-am mutat acolo unde nu suntem, i-am 
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mutat în alte zone. Ne-au venit sesizări din zona Alba Iulia, din tot ce 

înseamnă inel pe zona centrală. O soluția ar fi dacă am putea să-i internăm 

în anumite centre, centre care să fie sub pază, unde să fie sancțiuni sub 

formă de muncă în folosul comunității, cred că sunt mai multe probleme 

sociale la mijloc care exced atribuțiilor noastre.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc! Domnul Stegăroiu sau domnul Precup, dacă doriți să 

adăugați ceva, dacă este cazul. 

Domnul Ionel Stegăroiu 

Fenomenul consumului de droguri are impact și pe spațiul public pe 

care Jandarmeria Capitalei îl gestionează, mă refer aici la concerte, 

festivaluri în special și manifestări sportive, fiecare situație a fost tratată 

special cu dispozitive speciale pentru a identifica deținătorii și 

consumatorii de droguri la fiecare eveniment în parte. Din păcate, acest 

fenomen a cunoscut o accentuare anul acesta, ne raportăm și la 

constatările pe care Jandarmeria Capitalei le are în acest an, avem o 

creștere a constatărilor, pe primele 10 luni ale anului de 22% față de anul 

trecut ca și număr de constatări. Cum spunea și domnul chestor Berechet 

pe tot ce înseamnă menținerea ordinii publice, în special pe zonele cu 

vizibilitate, zona centrală, zonele aglomerate cum ar fi Gara de Nord și alte 

spații publice, împreună cu Brigada Crimei Organizate din București, și, 

desigur împreună cu Poliția Capitalei, noi avem dispozitive permanente 

comune de prevenire și combatere a consumului de droguri. Așa cum 

spunea domnul chestor Berechet, avem o problemă legislativă cu 

prezența și cu finalitatea judiciară a acestor constatări, raportat la cei care 

dețin și consumă, după ce le întocmim documentele, nu pățesc mare 

lucru, în afară de o sancțiune contravențională pe care procurorul o 

stabilește la un moment dat, nu pățesc altceva. 



19 
 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Vi s-ar părea ok și util din punct de vedere al atribuțiilor pe care le-

ar avea subordonații dumneavoastră, dacă în momentul când gestionează 

o astfel de situație cu consumatori de droguri, fie că e în stradă, fie că îl 

duce la Secția de Poliție să îl informeze, să îi dea un fluturaș, o hârtie unde 

să fie mai multe informații despre cum poate să gestioneze respectiva 

problemă, respectiv unde sunt niște ONG-uri care pot să-l ajute pe partea 

de sănătate, unde se poate duce să se spele, să mănânce, practic să-și 

îmbunătățească starea respectivă, unde să aibă asistență psihologică, 

unde să meargă la dezintoxicare dacă e cazul, și practic când gestionează 

problema colegii dumneavoastră să ofere și această informație, că o să o 

folosească sau nu, depinde de fiecare persoană în parte, cel puțin este 

oferită.  

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Da, domnule președinte, cred că undeva în urmă cu două luni am 

început o pregătire a polițiștilor, mă refer la cei care au contact cu cetățenii, 

prin psihologi, reprezentanți ai ONG-urilor, chiar ai corpului didactic și prin 

specialiști din cadrul Direcției de combatere a crimei organizate, prin care 

să înțelegem sub o altă abordare acest flagel; practic, de a-i recunoaște 

mai rapid pe consumatori și a-i încerca să-i îndrumăm către anumite ONG-

uri, către Agenția Națională Antidrog, către medici specializați, către 

psihologi – adică se încearcă și pe această zonă, cumva fiind criticați pe 

modul de abordare/intervenție în anumite situații față de aceste persoane 

care trebuie să recunoaștem că practic sunt bolnave. Trebuie să ne 

gândim și din această perspectivă, sperăm ca prin această conștientizare 

de către colegii mei să vedem anumite rezultate pozitive și să-i îndrumăm 

către zonele care vin în sprijinul acestor persoane vulnerabile. 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Mă bucur mult că aveți o astfel de abordare și cred că trebuie să vină 

la pachet cu alte măsuri care se iau în astfel de situații; o să încerc să 

inițiez o discuție cu Agenția Națională Antidrog, organizații dedicate, 

Direcția de Asistență Socială a Municipiului București să vedem dacă 

putem să centralizăm cumva unde sunt resursele acestea care pot folosii 

acestor persoane astfel încât în momentul când dumneavoastră îi abordați 

să știți unde să-i îndreptați și că acolo sunt niște resurse care îi pot ajuta 

și poate în felul asta nu or să mai continue cu comportamentul; bineînțeles, 

e o problemă complexă dar e un lucru pe care putem să-l facem ca să 

încercăm să gestionăm situația. Vă rog, doamna Andreescu! 

Doamna Maria Andreescu 

În primul rând o completare pentru discuția anterioară referitor la 

droguri: mulțumirile mele pentru schimbarea abordării, care este un lucru 

extraordinar și care vine într-un moment care dacă nu se schimba această 

abordare nu se mai putea face aproape nimic. Aș vrea să completez însă 

că ONG-urile nu pot suplinii lipsa de servicii sociale și medicale din partea 

autorităților statului 100%. Într-adevăr, serviciile oferite de ONG-uri sunt 

mult mai potrivite pentru categoriile din grupurile vulnerabile cum sunt 

consumatorii de droguri, dar sunt insuficiente resurse și atunci rămâne 

posibilitatea finanțării unor servicii sociale asigurate de stat, fie prin servicii 

proprii, fie prin externalizarea serviciilor către ONG-uri. Dar, soluția este 

schimbarea abordării pe care o salut! Aș avea o întrebare pentru toți cei 

care au prezentat… 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Așteptăm câteva momente să se reconecteze doamna Andreescu, 

are niște probleme de conexiune.  
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Între timp, dacă este altcineva care dorește să ia cuvântul pe acest 

punct de pe ordinea de zi. Dacă nu, o să trecem la următorul punct de pe 

ordinea de zi cu mențiunea că o să centralizăm practic informațiile pe care 

ni le-ați dat în adrese, o să adăugăm ce s-a discutat în ședință, concluziile 

și o să facem un răspuns către Ministerul Afacerilor Interne, practic ce am 

constatat la nivelul Autorității Teritoriale de Ordine Publică în București.  

Având în vedere că doamna Andreescu pare că are în continuare 

probleme, o să trecem la punctul 2 de pe ordinea de zi, respectiv discuția 

asupra protocolului încheiat între ISUBIF și ISMB în vederea derulării de 

campanii în domeniul pregătirii preșcolarilor și elevilor din București în 

situații de urgență. O să proiectez acest protocol și îl parcurgem împreună 

pentru că are câteva pagini, nu este prea mare, dar înainte să fac asta aș 

dorii să îl invit pe domnul colonel Precup dacă dorește să spună câteva 

cuvinte, să ne povestească poate un pic despre ideea din spatele 

protocolului și activitățile desfășurate.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Nu legat de protocol, ci așa cum spuneți dumneavoastră de ideea 

din spatele acestui protocol, de fapt ca efect este pregătirea tinerilor, a 

copiilor în modul de răspuns în situația producerii unui cutremur, a unei 

situații de dezastru și în special, a incendiilor. Incendiile sunt cele mai 

frecvente dezastre care se pot produce; am avut o evacuare la o școală 

în sectorul 3, s-a aprins ceva în toaleta băieților, era vorba de o țigară pe 

acolo, cercetăm cazul. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Este vorba de școala 54, sunt niște reparații în desfășurare și 

senzorii de fum nu erau activi în momentul respectiv. 
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Domnul colonel Irinel Precup 

Dar în principiu vreau să vă spun că acesta este un barometru ca să 

spun așa, profesorii au ieșit în timp util cu copii, când am ajuns noi acolo 

școala era deja evacuată. Deși, în principiu, se desfășoară astfel de 

exerciții pe situații de urgență de 2 ori pe an, încercăm să facem lunar; 

colegii mei sunt invitați permanent. Nu avem un număr foarte mare de 

oameni ca să putem trimite în fiecare școală, dar încercăm să facem 

aceste exerciții, să le explicăm copiilor cum să facă evacuarea, pentru că 

trebuie să fie făcută în mod organizat astfel încât să nu existe busculade 

sau accidentări pe timpul evacuării. De asemenea, în afară de exercițiile 

acestea când se ajunge în instituția de învățământ se fac și precizări cu 

privire la anumite măsuri care trebuie luate - știți că suntem într-o zonă 

seismică importantă - se fac multe precizări cu privire la modul de acțiune 

în cazul unui cutremur. Toate lucrurile acestea au fost în ultima perioadă 

de timp și vreau să mulțumesc aici și pe această cale colegilor din ATOP 

că ați făcut demersurile necesare pe lângă Inspectoratul Școlar al 

Municipiului București și această activitate este foarte bine acceptată de 

către tot ceea ce înseamnă management școlar. Deci, fiecare director a 

conștientizat că trebuie să facă un astfel de exercițiu și la ora aceasta în 

toate școlile, se desfășoară activități cu ocazia "Școlii Altfel". Noi acționăm 

în spiritul de a ajuta conducerea școlilor în efectuarea de astfel de tematici 

pe zona acesta a cutremurelor, a incendiilor, a tuturor spețelor de urgență 

care pot avea impact asupra școlii respective. Este important că de la 

semnarea acestui protocol care a fost cândva prin 2014 – 2013, da – s-a 

conștientizat astfel încât în 2023 lucrurile astea se întâmplă la un nivel 

foarte ridicat și sunt foarte mulțumit de activitatea asta în ultima perioadă 

de timp. Adică, în principal, tot ce înseamnă managementul instituțiilor de 
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învățământ preuniversitar din Capitală au înțeles că trebuie să facă un 

astfel de exercițiu pentru a obișnuii copii cu astfel de măsuri. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Vă mulțumesc domnul Precup! Acum aș sugera dacă cei care au 

copii la școală ar putea să ia cuvântul ca să ne spună perspectiva lor, să 

confirme sau să infirme, depinde de experiența lor.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Putem afla dacă sunt zone sau sectoare în care nu s-au făcut astfel 

de exerciții să putem intervenii, că este foarte simplu să mă ocup de zonele 

respective în așa fel încât să trecem cu acest exercițiu pe la toate unitățile 

de învățământ. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Și aici aș dorii dacă se poate, practic, părinții să ia cuvântul. Din 

experiența mea personală, în gimnaziu și liceu - am terminat liceul în 2006 

- n-am avut parte de nici un exercițiu; înțeleg că situația s-a îmbunătățit de 

atunci până acum, dar de la ultima discuție pe care am avut-o, totuși au 

fost colegi care ne-au spus că nu s-au desfășurat în unitățile de 

învățământ unde sunt copii lor; și, dacă îmi aduc aminte parcă doamna 

Enache și doamna Ostacie au spus că nu, ori nu le-au spus copii, ori nu 

s-au desfășurat.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Intenția noastră este ca copilul să învețe niște măsuri și să se ducă 

acasă să povestească, este foarte important.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Exact! 
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Domnul colonel Irinel Precup 

Pregătirea populației în domeniul situațiilor de urgență, care știți că 

este de actualitate mondială la momentul asta, se face așa la un nivel 

minimal în așa fel încât copii să se poată duce către părinți să explice 

măsurile care se aplică de către instituții/autorități cu privire la modul de 

răspuns în situații de urgență inclusiv la evacuare și alte măsuri care 

trebuie luate. Știți că noi mai facem, am făcut nu de mult, chiar și public, 

pe la diverse televiziuni, am făcut informări publice cu privire la acel pachet 

minimal în situația unui cutremur care trebuie să existe la fiecare 

gospodărie, la fiecare loc de muncă, care conține alimente neperisabile, o 

pătură, știu eu, un radio la care poți să asculți ce transmit autoritățile, ceva 

de iluminat, o lanternă. Genul acesta de informări publice sunt foarte 

binevenite și pot să ajute populația în a fi rezilientă, a putea să accepte în 

situația unui dezastru măsurile care trebuie luate de către autorități, pentru 

că nu întotdeauna acceptă. Eu am fost în Haiti și am văzut niște lucruri, 

acum este un exercițiu, dar în momentul în care se întâmplă efectiv… 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Am văzut în România la inundații. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Nu este chiar așa simplu; în Haiti au fost și cutremure și inundații în 

același timp, au fost multe probleme, populația nu se deplasează pentru 

că își caută rudele, este destul de complicat. Este vorba de parte 

psihologică, parte socială și parte religioasă care înseamnă foarte mult. 

Trebuie să înțelegem că este foarte complicat în situații reale să iei măsuri, 

să implementezi un răspuns.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, mulțumesc mult! Doamna Ostacie am văzut că ați ridicat mâna? 
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Doamna Daniela Ostacie 

Da, bună ziua! Mulțumesc! Vreau să răspund întrebării 

dumneavoastră: băiatul meu este acum în clasa a doua, în sectorul 3 și 

doar anul trecut, în "Săptămâna Altfel" au venit din partea ISU pentru a 

face pregătire pentru cutremur, deci cum să reacționeze copii în caz de 

cutremur. S-au strâns mai multe clase în sala de sport și a fost o 

demonstrație, mi-a povestit foarte încântat. În rest, a mai fost un curs de 

prim ajutor plătit, nu din partea ISU, și anul acesta nu s-a anunțat nimic că 

s-a dat o nouă lege în învățământ în care nu mai este voie să se facă 

activități plătite în cadrul "Săptămânii Altfel" și atunci toate lucrurile se fac 

în clasă și n-am văzut în programul de anul acesta nimic legat de asta.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Doamna Ostacie, într-adevăr asta voiam să vă spun că nu există 

așa ceva  - să plătiți o pregătire în domeniul primului ajutor calificat. În 

sectorul 2, unde? Că poate trimitem acolo colegii ca să poată să participe 

la o activitate cu întreaga școală. 

Doamna Daniela Ostacie 

În sectorul 3, școala Leonardo da Vinci. Cel plătit era o companie, 

deci nu era din partea ISU. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Știu, îmi dau seama, dar nu trebuie să faceți lucrul asta; nu este 

vorba de obligația mea de a instruii. Cel puțin în ultima perioadă de timp 

încerc să fac astfel de informări preventive, de instruiri, pentru că ne ajută 

foarte mult în luarea deciziilor la nivelul cetățeanului cu privire la modul de 

răspuns în situații de urgență, și mie lucrurile astea vă dați seama că îmi 

ușurează activitatea în cazul unui cutremur sau al unui incendiu. Adică, 
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tinerii, populația știu să iasă dintr-o situație mult mai ușor când este instruit 

și conștientizând anumite aspecte ale intervenției.  

Doamna Daniela Ostacie 

În sectorul 3 au primit niște bani de la primărie și asociația Elite am 

înțeles că vor organiza niște cursuri de prim ajutor, reguli de circulație și 

de protecție la cutremur. Cu bani de la primărie, însă asociația va 

implementa proiectul, deci este util de știut și asta, că se întâmplă lucruri. 

Domnul colonel Irinel Precup 

E corect, pentru că nici nu avem un număr foarte mare de colegi 

care să meargă să facă astfel de pregătiri, nici eu, nici Poliția Rutieră, nici 

Jandarmeria. E foarte complicat și atunci normal că pot să facă și 

alternativ astfel de soluții de pregătire a tinerilor. Mulțumesc! 

Doamna Daniela Ostacie 

Mulțumesc și eu! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Cred că trebuie să abordăm la nivel general, adică să vedem unde 

s-au făcut să zicem în ultimii doi ani astfel de activități, să vedem ce zone 

sau școli nu au fost acoperite astfel încât să fie incluse în plan. 

Domnul colonel Irinel Precup 

V-am spus că depinde de managementul instituției de învățământ, 

adică dacă managementul instituției de învățământ abordează astfel de 

soluții; adică eu înțeleg că sunt importante și orele, dar este important să 

faci și astfel de activități. În primul rând că astfel de activități nu numai că 

îl învață pe el, îl deconectează un pic de activitatea de învățare 

permanentă și deconectând îl face să înțeleagă mai ușor anumite aspecte 
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pe partea asta de situații de urgență, de ordine publică, ce vrem noi să 

facem. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Aveți dreptate că depinde de instituția de învățământ pentru că în 

obligațiile Inspectoratului Școlar din protocol, practic Inspectoratul Școlar 

trebuie să întocmească calendarul; deci, practic ei trebuie să spună: "Ok, 

facem cursurile astea anul acesta la jumătate din școli!" să zicem și să vă 

informeze astfel încât dumneavoastră să puteți desemna pe cineva să 

participe.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Noi avem un astfel de grafic semnat și de către conducerea 

Inspectoratului, adică am semnat zilele trecute un astfel de grafic care se 

va desfășura anul viitor; important e că vă dați seama noi avem graficul 

acesta, colegii mei care îl gestionează se mai uită și se duc acolo sau chiar 

dacă nu ne sună, venim noi în întâmpinarea lor ca să putem să ajungem. 

În general, ne sună managementul adică directorul școlii până la urmă sau 

poate fi un profesor desemnat din cadrul școlii ca să ne contacteze sau 

dacă am un coleg care se ocupă de partea asta, adică un compartiment 

care se ocupă, mai sună și el, în funcție de timpul pe care îl are la 

dispoziție, pentru că are și alte atribuții, vă dați seama nu pot să-l pun 

numai să sune la Inspectoratul Școlar sau la directorul școlii să rezolve 

problema asta. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Graficul acesta este pentru anul viitor, pentru 2024? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da! 
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Practic sunt pentru cursurile de apărare la incendiu? 

Domnul colonel Irinel Precup 

Nu, graficul se referă la exercițiile de evacuare a copiilor. Nu mă refer 

la alte exerciții sau alte instruiri pe care le facem la solicitarea unităților de 

învățământ. Dar, bineînțeles că aș dorii să fie cât mai multe, nici o 

problemă! Inspectoratul pentru Situații de Urgență a ajuns la performanța 

– și nu zic așa ca să ridic instituția pe care o coordonez eu acum, temporar 

– ca aproape 90% din personalul de intervenție să aibă și abilități de prim 

ajutor calificat, adică pot să participe la intervenții de prim ajutor împreună 

cu personalul medical din spitalele din Municipiul București. Este o chestie 

importantă, zic eu; gândiți-vă că acum 10 ani când sunați la 112 venea 

ambulanța într-o oră și jumătate – două ore. În situații grave – accidente 

rutiere sau în situația când o persoană are un atac cerebral sau un stop 

cardiac – vă spun că puteți să aveți șanse să vină și în 5 minute. Sunt 

capitale în Europa – Londra, de exemplu – mai puțin de 30 de minute nu-

ți ajunge ambulanța, în situații grave. Noi am ajuns la minim 5 minute, dar 

media este undeva înspre 11 minute, deci este un lucru important.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Da, este foarte important și mă bucur să aud asta, că personalul știe 

să acorde și primul ajutor la un nivel foarte bun; doar că intenția nu este 

să vă aglomerăm pe dumneavoastră cu toate formările. Bineînțeles că 

putem discuta, dar în același timp cred că putem să luăm în calcul și 

Serviciul de Ambulanță București Ilfov care poate să contribuie. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Să știți că o abordare managerială în afara granițelor României – 

Statele Unite sau Franța – putem să facem chestia asta că este foarte la 
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îndemână; nu mă deranjează asta, ei se pregătesc făcând astfel de 

instruiri, oricum se pregătesc individual, dar este foarte greu pentru că noi 

avem foarte multe apeluri pe domeniul primului ajutor medical. Dacă am 

40 de ambulanțe pentru intervenții, zilnic în București, cam 80% din ele 

sunt la cazuri, dar aș putea să trimit o ambulanță într-o zi la 5 școli, să 

zicem.  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Să vedem care sunt resursele disponibile astfel încât să nu neglijăm 

lucrurile importante cum sunt intervențiile. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, clar! Dar pot să fac o astfel de abordare managerială din partea 

mea ca să pot să ajung și la pregătirea tinerilor și a copiilor în Municipiul 

București. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, mulțumesc! Domnul Moraru vă rog frumos? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da, bună ziua! Aveam o curiozitate legat de aceste activități în 

unitățile de învățământ și sigur e valabil oriunde în altă parte, în orice altfel 

de structură în care se fac exercițiile astea. De fapt, întrebarea era: în ce 

constă să zicem o deplasare la o școală și cu cine se face? Adică, nu știu, 

se adună toată clasa în careu afară? Cum sunt accesați? Sau e vorba 

doar de o informare? Se intră în fiecare clasă și se face o informare? Cât 

durează ea? Adică, eu nu înțeleg: este o informare sau este și un exercițiu 

de alarmare, nu știu, că e incendiu sau cutremur? Aceasta este prima 

întrebare și de aici, eventual, s-ar putea să mai am încă una. Adică nu am 

înțeles: acolo unde se face, ce se face propriu zis?  
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Domnul colonel Irinel Precup 

Sunt două tipuri de activități: o activitate de prim ajutor pe care o 

putem face într-o sală de sport și le prezentăm copiilor măsurile care 

trebuie abordate în cazul unui accident și care pot fi aplicate pe un 

manechin și mai sunt activitățile de informare preventivă cu referire la 

cutremure, la măsuri care trebuie luate și se fac individual, pe anumite 

clase. Adică, în cadrul orelor de dirigenție, de exemplu, suntem abordați 

de anumiți profesori și atunci trimitem o persoană care face astfel de ore, 

care durează în principiu 50 de minute, ca și oră de curs, și le prezentăm 

situații de genul acesta. Vă dați seama că nu avem numărul de oameni 

care ar putea să participe la foarte multe ore de tipul acesta și atunci 

cumva, la solicitarea directorilor de unități de învățământ participăm, poate 

chiar zilnic pot să trimit pe cineva să participe la mai multe clase și să le 

explice astfel de situații. Cei mai interesați de aceste ore sunt copii de 

vârste mai mici în general, ceva la nivelul claselor 1-4 sau 5-8; mai puțin 

la liceu, acolo sunt interesați de cursuri de prim ajutor și asta facem cu mai 

multe clase adunate și, bineînțeles noi facem manevrele respective pentru 

că există Legea 95 a sănătății publice care îți permite să acorzi prim ajutor 

dar prin abordarea unui medic care stă la telefon în dispeceratul integrat 

și el îți poate transmite ce procedee să aplici unei persoane în așa fel încât 

să nu-i faci mai mult rău decât bine și câțiva copii pot să învețe măsurile 

și procedurile pentru acordarea primului ajutor de bază. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Am înțeles! Deci, întrebarea mea asta era și nu vreau să sar la 

concluzia că atunci când mergeți într-o școală, mergeți mai degrabă într-

o clasă sau în cel mai bun caz într-un grup de clase, asta nu înseamnă că 

toată școala sau că toți elevii, toate clasele au participat. 
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Domnul colonel Irinel Precup 

Dar dumneavoastră trebuie să înțelegeți că este foarte greu să 

atragi…dacă eu fac acum o conferință și vreau să mă adresez la 3000 de 

oameni este foarte greu să mă adresez; adică, vă dați seama că într-

adevăr trebuie să facem cumva pe un număr cât mai mic de copii ca să 

putem să avem un obiectiv clar în învățarea măsurilor de prim ajutor sau 

a măsurilor care se iau în caz de cutremur.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Eu vă dau dreptate! Dar, tocmai realizez că este vorba de un efort 

pe o scară foarte largă ca să putem spune că facem cu adevărat informare 

pentru elevii din București.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Corect! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Facem activități în unitățile de învățământ! În unitățile de învățământ, 

și acolo se accesează o clasă-două-trei, de la caz la caz. Și pasul doi de 

care voiam să vă întreb, dar care înțeleg că este mai degrabă exclus este 

exercițiul de evacuare; că din moment ce prima oară nu se trece pe la 

toată lumea să li se explice ce o să se întâmple, nu are sens să stârnești 

vreo panică prin școală. În cel mai rău caz arăți ridicol ca manager de 

școală dacă declanșezi un exercițiu de evacuare și nimeni nu se mișcă 

pentru că nimeni nu știe ce are de făcut. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Nu, stați un pic, stați un pic! Noi avem o istorie la începutul anului de 

învățământ care se întâmplă în general între 1 și 15 septembrie cu 

managerii de la școli, în care îi instruim pe acest tip de exerciții. Doi: se 
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fac instruiri metodice cu profesorii și cu învățătorii tot în cadrul unor 

activități dispuse de Inspectoratul Școlar și atunci venim și noi și îi învățăm 

ce trebuie să facă cu copiii. Deci, activitatea asta de evacuare în caz de 

incendiu la școli poate să se facă de către personalul didactic fără nici o 

problemă; adică, instruirea s-a făcut și vă dați seama sunt profesori cu 

ștate vechi care știu. Adică, nu trebuie să instruiești în fiecare zi ca să știe 

să scoată niște copii, să le explice unde sunt zonele de adunare, unde 

sunt zonele cu pericol, cum să se evacueze pe scările școlilor. Adică, este 

în atribuția fiecărui manager, așa scrie în Legea 307 privind apărarea 

împotriva incendiilor. Deci, lucrurile astea sunt foarte clare și se pot 

realiza.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Am înțeles! Dar, noi ATOP-ul suntem un organism consultativ; noi 

nu putem nici să vă dăm ordin, nici să vă certăm. În România, de când 

trăiesc eu pe planeta asta nu am participat la nici un exercițiu de evacuare 

într-o instituție publică românească; mi s-a întâmplat în niște ambasade! 

Domnul colonel Irinel Precup 

Unde lucrați dumneavoastră? Ca să știu eu, mai bine vin să facem 

acolo împreună un exercițiu.  

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Eu lucrez în sectorul privat.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Atunci este o problemă: trebuie să vin să vă amendez; dacă spuneți 

că la instituția dumneavoastră nu se respectă legea românească. 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Stați puțin! Plan de evacuare avem, am discutat cu inspectorul de 

protecția muncii, dar noi suntem 7 muște cu totul, și nici ăia nu suntem toți, 

permanent în birou.  

Domnul colonel Irinel Precup 

Am înțeles, dar să-mi spuneți totuși instituția ca să vin să verific că 

văd că nu vă faceți treaba pe domeniul situațiilor de urgență. 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Eu îmi petrec mai mult viața și munca în birouri de instituții publice 

și d-aia spun că n-am văzut niciodată un exercițiu de evacuare. Ar fi fost 

la un moment dat o dorință să se mai întâmple. V-am mai menționat la un 

moment dat că mi s-a întâmplat, m-a prins o alarmă, de fapt două alarme 

în două centre comerciale în două orașe diferite; oamenii d-aia sunt și 

refractari să respecte când se declanșează o asemenea alarmă, care era 

reală! Tocmai pentru că nu au făcut niciodată un exercițiu, zic: ce băi, lasă-

mă în pace, mă duc în parcare…să mă gazez. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Greșit, să nu vă duceți în parcare! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

A dat doar un exemplu, domnul Moraru! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Se duceau în parcarea subterană să se sufoce toți acolo!  

Domnul colonel Irinel Precup 

Exact! 
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Domnul consilier general Adrian Moraru 

Exercițiile de evacuare nu sunt luate în serios! 

Domnul colonel Irinel Precup 

Mi-aș dorii să continuăm discuția aceasta și o să vin înspre 

dumneavoastră acolo unde lucrați ca să ajut instituția dumneavoastră să 

intre în legalitate…glumesc acum! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Este o glumă! 

Domnul colonel Irinel Precup 

Dar este bine să ne întâlnim ca să discutăm. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Sigur, domnul Moraru are niște propuneri și idei foarte bune și sunt 

de acord cu el vizavi de instituțiile publice, dar eu zic să ne concentrăm pe 

școli pentru că dacă elevii conștientizează, după aceea o să practice în 

viața lor de adult - pe termen lung vor ști cum să reacționeze când este o 

situație de urgență. Așa că eu o să vin către Inspectoratul Școlar al 

Municipiului București cu solicitarea câtorva informații – câte exerciții s-au 

făcut, cum văd ei colaborarea – și, de asemenea, către ISU o să vin cu 

câteva propuneri de îmbunătățire a protocolului – respectiv, să fie un pic 

mai concret, pentru ce se colaborează, când ar trebui să fie stabilit acest 

calendar al activităților, cum să se aloce personalul astfel încât să fie mai 

clar și să ne ducă către niște realizări mai concrete astfel încât să știm 

mereu ce s-a făcut, ce nu s-a făcut. De asemenea, nu știu, aici sper că 

aveți niște acte adiționale de prelungire pentru că inițial protocolul era pe 

4 ani, semnat în 2013. 
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Domnul colonel Irinel Precup 

Da, avem un act adițional, dar anul viitor vreau să-l refacem cu totul 

și discutăm la început. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, sper să luați în calcul și propunerile noastre! 

Domnul colonel Irinel Precup 

Da, chiar vă mulțumesc! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

O să merg și către Inspectoratul Școlar ca să aibă și ei o evidență 

sau cumva să urmărească mai bine în cadrul lor aceste activități ca să 

știm că se fac; până la urmă exact asta e ideea să se facă, nu doar să 

semnăm niște documente, dar să nu se întâmple lucrurile. 

Domnul colonel Irinel Precup 

Chiar am o situație de urgență, pot să dau un telefon? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Vă rog frumos! Da, sigur, întotdeauna! 

Alte intervenții pe subiect dacă mai sunt? Dacă nu, o să trecem la 

următorul punct pe ordinea de zi: "Sugestii cu privire la Planul strategic 

anual pentru 2024". O să vă transmit în prealabil, sper eu în a doua 

săptămână a lunii decembrie propunerea de plan, cel târziu în a treia 

săptămână din luna decembrie să avem ședința înainte să înceapă 

perioada de sărbători, deci undeva până în 21 decembrie să avem ședința 

și să luăm o decizie cu privire la plan astfel încât să fie aprobat la începutul 

anului ca să ne îmbunătățim practica. La baza planului o să fie din nou 

acel chestionar pe care îl facem; am discutat toamna aceasta cu Primăria 
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Municipiului București să ne ajute cu un sondaj realizat de un furnizor 

privat, furnizor specializat pe sondaje, dar până s-au lămurit detaliile a 

apărut acea ordonanță care din păcate ne împiedică pentru acest an, dar 

rămâne solicitarea pentru a se bugeta o sumă în bugetul pentru 2024 

pentru un astfel de sondaj astfel că dacă sunt sugestii cum am putea să 

îmbunătățim planul pentru 2024, vă rog frumos, vă ascult acum sau dacă 

vreți după aceea să-mi transmiteți în scris, din partea oricui, vă rog frumos 

să o faceți.  

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Dacă-mi permiteți mie! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Vă rog! 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Dincolo de obiectivele și prioritățile pe care ni le stabilim ca urmare 

a evoluției situației operative din Capitală – mă refer la fiecare instituție de 

stat – aș sugera în măsura în care există o posibilitate legală să bugetăm 

cumva achiziția unor flyere/broșuri/bannere care să fie folosite de către 

instituțiile publice, de către ATOP, bineînțeles cu titulatura/brand-ul ATOP, 

ne putem imagina în școli, la stadioane, la manifestări cultural-artistice cu 

mesaje de prevenire a violenței în sport și a consumului de droguri. Eu 

cred că ar fi un demers vizibil și cu impact asupra unor tineri sau chiar 

grupuri de tineri, pe timpul evenimentelor noastre. Ar ajuta și A.N.A., ne-

ar ajuta și pe noi și tot ce înseamnă autorități care depun eforturi pentru 

prevenirea și combaterea consumului de droguri și a violenței în sport.  
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Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, o să discut să vedem cum putem…care e direcția care se poate 

ocupa de acest lucru și o să lansez o discuție pe whatsapp să discutăm 

poate până la următoarea ședință sau până la ședința de la începutul 

anului ca să vedem care e modalitatea cea mai potrivită să facem o astfel 

de informare care mi se pare benefică.  

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Mai am o singură propunere și după aceea, cu scuzele de rigoare, 

o să trebuiască să plec la o altă ședință la Arena Națională; v-aș propune 

tuturor, ținând cont că e final de an, dacă ați vrea să ne vedem la o masă 

informală, într-o locație, fie într-un restaurant normal, fie într-o locație a 

Jandarmeriei sau chiar la clubul M.A.I., aici lângă Cișmigiu, chiar în centrul 

Capitalei - nu știu dacă sunteți deschiși. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Eu sunt deschis pentru o astfel de întâlnire informală, mi se pare 

foarte benefică, o să discut cu dumneavoastră care sunt locațiile pe care 

le-ați menționat. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Sunt foarte decente prețurile, dar dacă doriți să mergem într-un 

restaurant normal/civil… 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Doar vă reamintesc că ATOP nu are buget. 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Nu, este clar; fiecare să-și plătească, dar mă gândesc pentru 

socializarea noastră ca și membrii ATOP, multe se pot discuta într-un 
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asemenea context informal, mai vin și sugestii/idei, din experiență vă 

spun. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Mulțumesc pentru propunere! 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Mulțumesc și eu! 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Domnule președinte, doar o scurtă intervenție: Primăria Capitalei are 

o serie de subordonate și vreo două-trei din ele ar putea să preia pentru 

la anul în cadrul activităților curente aceste două activități de informare de 

care vorbea domnul Stegăroiu. Cred că pe acolo, pe la subordonate nu 

neapărat în cadrul primăriei, cele care se ocupă de tineret sau de 

probleme sociale ar putea să desfășoare acele campanii. Apropo de 

socializare - foarte repede – domnul Stegăroiu citiți vă rog stenograma 

ședinței, după ce nu ați mai fost dumneavoastră, dar nu mai e valabilă că 

ați revenit.  

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Iertați-mă, nu am înțeles! Stenograma ședinței…? 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ședința anterioară, la asta vă referiți domnul Moraru? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da, da! 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Nici eu nu îmi aduc aminte exact la ce vă referiți.  
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Domnul general Ionel Stegăroiu 

Plecasem eu? Nu îmi amintesc…dar dacă puteți să repetați 

dumneavoastră? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Nu era nici o critică, din contră: era o laudă; stați liniștit, nici o 

problemă! 

Domnul general Ionel Stegăroiu 

Adică, sunteți de acord cu socializarea? 

Domnul consilier general Adrian Moraru 

Da. 

Domnul președinte Andrei Rigu 

Ok, mulțumesc! Pe partea de sugestii – practic, nu sunt; dar o să 

vedem dacă e ceva ce putem să îmbunătățim, și în cele din urmă să 

mergem la situația cu reabilitarea podului Grant. Domnul Hazarian a intrat 

și a fost alături de noi până acum, sper că este în continuare și ne aude; 

dacă doriți să luați cuvântul domnul Hazarian să ne spuneți exact la ce vă 

referiți. 

Domnul consilier general Constantin Hazarian 

Da, bună ziua!  

Domnul președinte Andrei Rigu 

O secundă domnul Hazarian! 

Mai puteți două minute să așteptați să vedeți ce spune domnul 

Hazarian? Doar să-l ascultăm pe domnul Hazarian și să intervenim un pic? 

Domnii directori trebuie să plece la o ședință așa că o să încercăm să fim 
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operativi, dar haideți să auzim ce aveți de spus și după aia poate primim 

răspunsuri de la dânșii! 

Domnul consilier general Constantin Hazarian 

Am înțeles că atunci când au început lucrările la podul Grant în 

toamna aceasta, a avut loc o ședință cu Poliția Rutieră, Poliția Română, 

Poliția Locală referitoare la măsuri de fluidizare a traficului în zona podului 

Grant, având în vedere că lucrările la podul Grant pe sensul dinspre 

Crângași spre Ion Mihalache sunt blocate și s-au dispus niște măsuri 

pentru fluidizarea traficului. Voiam să-i întreb pe domnii de la Poliția 

Rutieră dacă sunt alături de noi sau de la Poliția Română dacă consideră 

că aceste măsuri sunt de ajuns sau consideră că trebuie luate și alte 

măsuri și în ce fel putem noi - din Consiliul General - să-i sprijinim astfel 

încât situația traficului în zona aceea să se amelioreze? Mulțumesc! 

Domnul chestor Bogdan Berechet 

Chestor Berechet șeful Poliției Capitalei, membru în ATOP; din 

partea Brigăzii Rutiere sau a Poliției Române nu este prevăzut. Cu privire 

la lucrarea la care ați făcut referire trebuie făcută mențiunea că au existat 

întâlniri și înainte de blocaj, cât și ulterior. Cred că la acest moment s-a 

pus la punct un plan de măsuri comun cu Polițiile Locale coordonat de 

către Brigada Rutieră; mai departe, să așteptăm ca lucrările să se 

finalizeze în termenul pe care constructorul l-a menționat, cu precizarea 

că va intra în următoarea etapă, dar doar pe o singură bandă reabilitarea 

părții laterale a drumului pe sensul de mers Turda-Crângași. 

Domnul consilier general Constantin Hazarian 

Am înțeles! Credeți că ar mai fi măsuri de luat astfel încât să crească 

fluidizarea traficului pe zona aceea? Nu știu: poate străzi în sens unic? 

Aveți ceva propuneri? 
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Domnul chestor Bogdan Berechet 

Știu că au fost analizate; ce i-am rugat eu pe colegii mei: mi s-a părut 

extrem de important ca pe ce înseamnă flux dinspre A1 către Iuliu Maniu 

- unde mare parte din autoturismele care intră în Municipiul București se 

îndreaptă către zona Sectorului 1, către zona aeroportului - mulți evită sau 

mai au un drum scurt să intre în București să-și mai achiziționeze câte 

ceva, însă aici printr-o atenționare a conducătorului auto că podul Grant 

este în lucru și să evite, cred că ar ajuta atât în zona Iuliu Maniu la intrare 

cât și ulterior pe intersecția Lujerului, cred că ar fi de bun augur. Pe parte 

de sensuri unice - cred că sunt, și aveți și dumneavoastră specialiștii care 

să gândească pentru a face un astfel de sens unic, din partea 

Administrației Străzilor.  

Domnul consilier general Constantin Hazarian 

Mulțumesc frumos domnul chestor!  

Domnul președinte Andrei Rigu 

Bun, acestea fiind spuse declar ședința închisă. Mulțumesc pentru 

discuții, cred că au fost fructuoase și rămâne să revin către 

dumneavoastră cu adresele pe care le trimitem, cu informările și mai ales 

cu propunerea de Plan strategic anual pe 2024. O zi bună vă doresc! 

 

Ședința s-a încheiat la ora 12:10. 

 

  

. 


